
Bestyrelsesmøde Tandslet Friskole 
Møde dato:  07‐05‐2018 

Tilstede: Brian, Mette, Hanne, Malene, Rasmus, Dorthe, Claus, Lisbeth, Mari. 

Afbud: Gitte 

Referent: Mari O. Ringereide. 

 

Punkt  Vedrørende  Referat 

1.  Vi starter med en sang   

2.  Valg af mødeleder  Dorthe  

3.  Referat fra sidste møde 
underskives i pausen  

 

4.  Pædagogisk kvarter   

4.1  Hvordan afdækker og 
vurderer vi børn med særlige 
behov? 

Skolen benytter blandt andet ”Børneparaplyen” som redskab, 
sammen med ulige test i både fra skolens side og ved behov i 
samarbejde med skolepsykolog. 

4.2  Næste mødes emne  Forældresamarbejde 

5.  Nyt fra Skoleleder   

5.1   Skolefællesskabets sociale 
ansvar 

Vi ser der er familier der ikke er i stand til at deltage på lige vis. 
Økonomisk, med rengøring eller arbejdslørdage. Hvad gør vi som 
skole når der er familier der ikke tager del som friskolefamilie. 
Hvad gør vi med familier der ikke evner at betale for skolen. Hvad 
gør vi når der er børn der har behov for at være her. Hvad kan vi 
kræve af familierne. Hvad kan vi gøre af aftaler med familierne? 
Vi vil vurdere hvordan fripladsordningen fungerer.  
Vi vil følge vores nye fremgangsmåder for at få familierne med i 
fællesskabet.  
Vi tager diskussion om familierne op i bestyrelsen med 
mellemrum. 

5.2  Udkast til nyt skema og 
kalender 

 

5.3  Konsekvensen af OK2018  Overenskomstforhandlingerne omkring lønningerne medfører en 
gradvis stigning over de kommende 4 år på 8,10%. En beregning 
på baggrund af nuværende lønniveau medfører en stigning på ca. 
590 tkr over de 4 år. 

6.  Nyt fra formanden   

6.1  Hvad kan vi gøre af tiltag for 
at nye forældre på bedst 
måde bliver en del af vores 
fællesskab? 

Vi følger op på skoleevalueringen og tilbagemeldinger fra 
generalforsamlingen. 
Der siddes ned en gruppe der tager sig af gennemgang af 
materiale og procedurer, med Lisbeth, Mari, Mette. 
Vi fortsætter med opringning til nye forældre i deres 1.kvartal på 
skolen. 
Vi laver en mester‐lærling ordning for nye familier. 
Der skal initieres at der afholdes klassekomsammen for de ulige 
klasse 1‐2 gange om året. 

6.2  Opstart på planlægning af  Der skal laves tilmeldings blanket til natløbet. Dorthe og Pia laver 



kulturnat  disse. De sendes ud i uge 23 og tilmeldingsfristen er uge 26. 
Der bliver tilmelding og T‐shirts prøvning som sidste frist på 
sommerfesten. 
Malene T‐shirt finder frem til hvilke vi vælger og tager sig af at 
skaffe sponsorer til T‐shirtene. 

6.3  Nedsættelse af 
arbejdsgruppe til grillaften 
09. august for skolens ansatte 

Vi tager et møde efter dagens bestyrelsesmøde. 
Vi mødes 06. august kl 17 og aftaler indkøb osv. 
Vi samles på skolen torsdag 09. kl 16. 

7.  Nyt fra kasserer   

7.1  Budgetopfølgning   Budgetopfølgning  pr. 31/3‐18 blev gennemgået. Resultatet var 
lidt større end budgetteret, hvilket hovedsageligt skyldtes en 
indtægt vedr. mobbeprojekt, der ikke er indeholdt i budgettet. 
Den øvrige difference bestod i hovedsagelig af forskydninger. 
Indtægter fra mobbeprojektet skal anvendes til udgifter i 
forbindelse hermed, og de forventes realiseret hen over året. 
 
Ombygningen af morgensamling er afsat til 150 t.kr i budgettet, 
men forventes at blive 20 t.kr højere, i det vi ikke selv har været i 
stand til at udføre så meget af arbejdet som ønsket. Den samlede 
udgift forventes dog aktiveret og afskrevet over en årrække og 
belaster derfor ikke resultatet fuldt ud i 2018. 
 
Likviditetsmæssig sås der også en forbedring i forhold til 
budgettet. Det skyldes dog at udgifter til blandt andet 
morgensamling og kloakering indgår i budgettet i 1.kvartal. Disse 
er dog endnu ikke realiseret fuldt ud pr. 31/3. 

8.  Opgaveliste   Vi er ajour med opgaverne. 

9.  Nyt fra 
medarbejderrepræsentant 

Det er prøver og lejrskole der fylder. Og der er en god stemning i 
blandt medarbejderne. 
Nikolaj har sidste dag næste uge.  

10.  Eventuelt   Kloakeringen i friskoven, der mangler en afslutning af projektet. 
Der ønskes ekstra rengøring på toiletterne på lørdagen 
loppemarkeds weekenden. 
06.06. er der møde om kulturnatten. Det tager Malene til. 
Vi vil sende tilbud ud med postgruppen om tilmelding til natløbet. 
Vi ønsker at afholde bestyrelseskursus i august igen. 
Ringridnings arrangement. Claus tager fat i Jess om container. 
Spil uden grenser, vi er med det skal med på neste møde. 
Cityinfo ønsker at forlænge vores aftale. Vi har fået et tilbud på 10 
tusind for et år. Det er vi interesseret i.  
En gennemgang og ajourføring af arbejdsgrupperne. 
De familier der mangler kryds har fået lavet aftaler. 
Indkørsel skal udsmykkes med figurerne fra logoet.  
Malene beretter om deltagelsen til Landsmøde i 
friskoleforeningen.  

11.  Kage med til næste gang  Dorthe 

 


